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PROTOKÓŁ Nr LXIX 

z sesji Rady Powiatu Otwockiego 

odbytej w dniu 20 grudnia 2023 r. 

w Powiatowym Młodzieżowym Domu Kultury w Otwocku 

przy ul. Poniatowskiego 10 

 

 

Na podstawie art. 14 ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym oraz  § 12 ust. 4  

Statutu Powiatu Otwockiego Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach o godzinie 16.00 otworzyła 

obrady LXIX sesji Rady Powiatu Otwockiego. Powitała przybyłych gości, panie i panów radnych 

oraz pracowników Starostwa. 

Poinformowała, że zgodnie z listą obecności w sesji bierze udział 18 radnych,  

co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 23 osoby, stanowi quorum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr LXVIII z sesji. 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmian w uchwale Nr 368/LV/22 Rady Powiatu Otwockiego z dnia  

29 grudnia 2022 r. – Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2023 rok,  

z późn.zm.; 

2) w sprawie zmian w uchwale Nr 369/LV/22 Rady Powiatu Otwockiego z dnia  

29 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Otwockiego 

na lata 2023 – 2037; 

3)  w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego; 

4) Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2024 rok 

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

b) opinia Komisji Budżetowej, 

c) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej na 2024 rok, 

d) głosowanie. 

5) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Otwockiego na lata 2024-2038 

a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

b) opinia komisji Budżetowej, 

c) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Otwockiego na lata 2024-2038, 

d) głosowanie.  
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6) w sprawie przyjęcia „Planu zrównoważonej mobilności miejskiej dla metropolii 

warszawskiej 2030+; 

5.  Przedstawienie planów  pracy komisji Rady Powiatu Otwockiego 20 2024 rok. 

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Informacje przewodniczącej Rady. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. 2 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni zgłaszają uwagi lub wnioski do przedstawionego 

porządku obrad. Radni nie zgłosili uwag. 

 

Ad. 3 

Protokół Nr LXVIII Rady Powiatu Otwockiego został jednogłośnie przyjęty 18 głosami „za” 

 

       Ad.4 

1) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach udzieliła głosu Skarbnikowi Powiatu. 

  Skarbnik Wiesław Miłkowski poinformował, że zmiany do projektu uchwały oraz 

autopoprawka Zarządu były szczegółowo omawiane na posiedzeniu Komisji Budżetowej. 

Skarbnik poprosił Radnych o zadawanie pytań. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Mirosławowi Pszonce. 

 Radny Mirosław Pszonka stwierdził, że sytuacja finansowa na obecną chwilę ponownie  uległa 

zmianie  ze względu na kwotę 5 mln zł przeniesioną na 2024 rok. Łącznie przeniesione zadania na 

rok kolejny wyniosły 20 500 000 zł.  

Starost wyjaśnił powód przeniesienia środków. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do omawianego projektu uchwały 

Przewodniczącego Komisji Budżetowej. 

Przewodniczący Komisji radny Robert Kosiński przedstawił pozytywną opinię Komisji 

Budżetowej do przedmiotowego projektu uchwały. 

       Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie omawiany projekt uchwały -ppkt 1) z pkt 4. 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności  18 radnych - 15 głosami ,,za’’,  3 głosami „przeciw”, 

podjęła uchwałę Nr 432/LXIX/23 w sprawie zmian w uchwale Nr 368/LV/22 Rady Powiatu 

Otwockiego z dnia 29 grudnia 2022 r. – Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2023 

rok, z późn.zm., która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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2) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi Powiatu. 

 Skarbnik Wiesław Miłkowski poinformował, że projekt tej uchwały również był szczegółowo 

omawiany na posiedzeniu Komisji Budżetowej. 

   Do sesji dołączył radny Marcin Olpiński – obecnych 19 radnych 

Pytań Radni nie zgłaszali, w związku z tym Przewodnicząca Rady poprosiła  

o przedstawienie opinii do omawianego projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Budżetowej. 

Przewodniczący Robert Kosiński poinformował, że Komisja Budżetowa pozytywnie 

zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały. 

    Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie omawiany projekt uchwały - ppkt 2) z pkt 4. 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 19 radnych - 16 głosami za, przy 3 głosach 

„wstrzymujących się”, podjęła uchwałę Nr 433/LXIX/23 w sprawie zmian  

w uchwale Nr 369/LV/22 z dnia 29 grudnia 2022 r. – w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu Otwockiego na lata 2023 – 2037, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

3) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu. 

Starosta  Otwocki Krzysztof  Szczegielniak zwrócił się do Rady Powiatu o przyjęcie 

uchwały w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023.  

Z uwagi na rozpoczęte inwestycje i zawarte umowy z inwestorami będą one realizowane w 

2024 roku. Następnie omówił poszczególne rozpoczęte zadania inwestycyjne: 

a) rozbudowa skrzyżowania dróg powiatowych Nr 2765W przy ul. Karczewskiej i Nr 

2760W ul. Batorego i ul. Matejki w Otwocku to koszt 5 mln. zł.  

− z uwagi na remonty dróg w centrum Otwocka  oraz wynikające z nich utrudnienia w   

ruchu, po uzgodnieniach z wykonawcą, postanowiono rozpocząć budowę ronda w 

listopadzie 2023 r. Przy częściowo zamkniętym skrzyżowaniu  trwają prace związane 

m.in. z  przebudową sieci ciepłowniczej. Zgodnie z treścią  umowy zawartej między  

Powiatem a wykonawcą,  prace będą zakończone w maju 2024 r.  

b) przebudowa drogi powiatowej Nr 2753W na odcinku Sobienie Jeziory – Radwanków. 

Termin przebudowy drogi wydłużył się ze względu na problemy z przygotowaniem 

dokumentacji.   

c)  skrzyżowanie ul. Napoleońska i ul. Łąkowa w Gliniance  - powodem zatrzymania prac  

były nieprawidłowości w dokumentacji, którą zarząd dróg powiatowych otrzymał w 

momencie dofinansowania tej inwestycji. Wykonawca wstrzymał częściowo już 
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wykonane  na tym odcinku prace, z powodu kolizji planowanego układu drogowego z 

ogrodzeniem działki, co spowodowało konieczność ponownego ustalenia granic 

przedmiotowej działki. Wyznaczono nowe mapy podziałowe. Na wniosek Wójta 

Gminy Wiązowna podjęto również decyzję o połączeniu istniejącej ścieżki rowerowej 

z projektowaną.     

d) Rozbudowa drogi powiatowej nr 2709 Żanęcin – Dziechciniec. W roku 2023 zostały 

przeprowadzone trzy postępowania przetargowe. Pierwsze zostało zakończone na 

początku maja, drugie zakończone na początku czerwca. Obydwa postępowania bez 

ofert. Trzecie postępowanie przetargowe wyłoniło wykonawcę pod koniec czerwca 

2023 r., co pozwoliło w sierpniu 2023r. podpisać umowę.  

   

 Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję nad projektem uchwały i poprosiła o przedstawienie 

opinii do omawianego projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Budżetowej. 

 Przewodniczący Komisji Budżetowej Radny Robert Kosiński  przedstawił pozytywną opinię 

Komisji  Budżetowej do  przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt przyjęcie uchwały w sprawie 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023 – ppkt 3) z pkt 4.  

Rada Powiatu w obecności 19 radnych - 13 głosami „za”, przy 6 głosach „przeciw” podjęła 

uchwałę Nr 434/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 20 grudnia 2023 r. w sprawie 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023, która stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

 

4) Przewodnicząca Rady oddała głos Staroście.  

 Starosta Otwocki  poinformował, że  budżet na 2024 r. był tworzony na podstawie planowanych 

dochodów, które są większe niż w roku 2023. Jednocześnie  podkreślił, że w 2023 roku wzrosły  

wydatki bieżące na funkcjonowanie poszczególnych jednostek. Wnioski do budżetu znacząco 

przekraczały planowane dochody. Z tego powodu  Zarząd musiał dokonać „cięcia” wydatków.  Do 

projektu budżetu na 2024 r. wprowadzono inwestycje tylko wcześniej realizowane i te, które 

otrzymały dofinansowanie z różnych źródeł.  

 Skarbnik Wiesław Miłkowski omówił autopoprawkę Zarządu do projektu uchwały Budżetowej 

Powiatu Otwockiego na 2024 rok oraz autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Otwockiego na lata 2024-2038. 
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 Starosta Otwocki nawiązał do inwestycji drogowych. Powiedział o trzech zadaniach 

międzygminnych i podziale środków na poszczególne gminy.  

    

   Do Sesji dołączył radny Dariusz Kołodziejczyk -  obecnych 20 radnych 

 

a) Przewodnicząca Rady zapoznała zgromadzonych z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, Uchwała Nr 3.c./318/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 12 grudnia 2023 r.  

b)  Przewodniczący Komisji Budżetowej Radny Robert Kosiński  przedstawił  pozytywną 

opinię do  przedmiotowego projektu uchwały. 

c) Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały budżetowej na rok 2024. 

 Radny Mirosław Pszonka jako pierwszy zabrał głos w dyskusji i zapytał Starostę Otwockiego 

w jakiej formie został złożony wniosek na zadania międzygminne. 

 Starosta Otwocki odpowiedział, że omawiał już tą kwestię na posiedzeniach Komisji. 

Wyjaśniając ponownie przekazał informację, że w Załączniku 2a są 3 zadania międzygminne. 

Pełne nazwy wniosków:  

− „Modernizacja infrastruktury dróg powiatowych Powiatu Otwockiego polegająca na 

modernizacji przepraw przez cieki” – dotyczy gmin Wiązowna, Karczew, Kołbiel, 

− „Modernizacja infrastruktury drogowej Powiatu Otwockiego polegająca na modernizacji 

przepraw przez cieki wodne  - etap II” – dotyczy gminy Kołbiel, 

− „Modernizacja infrastruktury drogowej i mostowej na terenie Powiatu Otwockiego” – 

dotyczy gmin Karczew i Otwock. 

  Radny Mirosław Pszonka uznał że przedłożone pismo wyjaśniające do załącznika nr 2a nie jest 

dokumentem wiarygodnym, gdyż nie zawiera pieczęci oraz podpisu.  

 Starosta Otwocki odpowiedział, że dokument był przesłany drogą elektroniczną i zawarte w 

nim dane są jak najbardziej wiarygodne, a brak pieczątki na dokumencie jest niedopatrzeniem. 

 Radny Mirosław Pszonka przeanalizował kwoty rezerw uwzględnione w budżecie i zadał 

pytanie, czy zabezpieczone zostały środki na płace dla nauczycieli i pracowników budżetówki w 

roku 2024.  

 Starosta Otwocki wyjaśnił, że rezerwa inwestycyjna nie uległa zmianie i jest w takiej samej 

formie jak w  roku 2023. W roku 2024  zaproponowano podobnie jak w roku 2023 rezerwę  w 

wysokości 270 000 zł, natomiast kwotę 2 500 000 zł uwzględniono w zapisie jako zadanie na 

budowę tunelu w Celestynowie na ul. Jankowskiego. Obecnie zadanie nie jest realizowane, 

ponieważ porozumienie zawarte w 2019 r. zakładało dofinansowanie na lata 2020-2022. Środki 
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dla Gminy Celestynów zabezpieczono w budżecie zapisując je na rok 2024, w rezerwie 

inwestycyjnej i zostaną przekazane po podpisaniu aneksu do umowy. Starosta wyjaśnił też kwestię 

rezerwy ogólnej w budżecie, w której zaplanowano  środki na odprawy emerytalne dla 

pracowników. 

 Radny Mirosław Pszonka zgłosił wniosek merytoryczny w sprawie zabezpieczenia środków na 

podwyżki płac. 

 Starosta Otwocki odpowiedział, że są zabezpieczone środki w budżecie na podwyżki dla 

nauczycieli w wysokości 12,3% oraz na wzrost wynagrodzenia najniższej krajowej, dlatego 

wniosku radnego Mirosława Pszonki nie popiera i rekomenduje jego odrzucenie. 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos w sprawie podwyższenia płac dla nauczycieli twierdząc, że 

należy poczekać na ostateczne decyzje rządu. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi. 

 Pan Wiesław Miłkowski ustosunkował się do rezerwy na wynagrodzenia i pochodne. 

 Radny Mirosław Pszonka ponowił wniosek merytoryczny o zdjęcie 1 mln. zł z rezerwy 

inwestycyjnej oraz 1 mln. zł  z rezerwy na wynagrodzenia i pochodne.  

 Starosta Otwocki odpowiedział, że nie ma możliwości zdjęcia 1 mln zł z rezerwy 

inwestycyjnej, ponieważ środki te są zaplanowane na dofinansowanie zadania inwestycyjnego dla 

Gminy Celestynów. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

 Radny Dariusz Grajda poparł głos Radnego Mirosława Pszonki o zmniejszeniu rezerwy na 

odprawy. Zapytał Starostę na jakim etapie są prace budowy drogi Św. Kazimierza i  Jankowskiego 

w Celestynowie, co z uzyskaniem pozwoleń na budowę, które się przedłużają, czy zawarte 

porozumienie z Gminą Celestynów zawiera zapisy, które mogą być nieakceptowalne przez jedną 

ze stron, czy przyjęte środki niewygasające na rok 2024 powinny wchodzić do budżetu.  

 Pan Wiesław Miłkowski odpowiadając na pytanie radnego Dariusza Grajdy przypomniał, że 

temat środków pieniężnych w budżecie był omawiany na Komisji Budżetowej. Jest konieczność 

umieszczenia środków pieniężnych na wyodrębniony rachunek. 

 Starosta Otwocki  powiedział o  zabezpieczeniu środków w budżecie na rok 2024 na wzrost 

płac dla nauczycieli a następnie ustosunkował się do zadanych pytań radnego Dariusza Grajdy. 

Wydłużanie się procedury uzyskania pozwolenia na budowę tunelu na ul. Jankowskiego w 

Celestynowie wynika z kilkakrotnego zawieszania postępowania przez inwestora oraz wielu zmian 

w przedkładanej dokumentacji. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Mateuszowi Kudlickiemu. 
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 Radny Mateusz Kudlicki  stwierdził, że wszczęta dyskusja w sprawie budowy tunelu w Gminie 

Celestynów może być przedmiotem wielogodzinnej debaty. Nie widzi podstaw do zabezpieczenia 

środków  w planie budżetu  dla Gminy Celestynów. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Radnemu Dariuszowi Grajdzie 

 Radny Dariusz Grajda zwrócił się do Starosty Otwockiego o przedstawienie przebiegu 

realizacji rozbudowy drogi Dyzin, Jatne i Celestynów  w roku 2024 .  

 Starosta Otwocki  zwrócił się z prośbą o udzielenie odpowiedzi na ten temat do Dyrektora 

Zarządu Dróg Powiatowych Pana Pawła Grzybowskiego. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu  Pawłowi Grzybowskiemu. 

 Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Paweł Grzybowski odpowiadając na pytanie dot. 

inwestycji w Jatnem i Dyzinie omówił plan, koncepcję i założenia na 2024 r. Obecnie prowadzone 

są prace nad pozyskiwaniem dokumentacji i jeżeli decyzja zostanie podpisana w połowie roku 

2024, zostanie ogłoszone postępowanie przetargowe i realizacja w pierwszej kolejności będzie 

dotyczyła budowy chodnika w miejscowości Jatne. 

 Radny Dariusz Grajda skierował pytanie do Pana Pawła Grzybowskiego, czy kwota  

1 300 000 zł uwzględniona w budżecie  będzie w całości wydana w roku 2024.  

 Dyrektor Paweł Grzybowski odpowiedział, że ma nadzieję, że kwota zostanie w całości 

wydana. 

 Radny Dariusz Grajda zapytał w jaki sposób i jak są przygotowywane inwestycje, prosząc o 

konkretne, pewne i zdecydowane odpowiedzi. Wyraził swoją obawę co do propozycji budżetu na 

rok 2024 dla gmin Osieck, Kołbiel, Sobienie Jeziory, Karczew, Celestynów. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście. 

 Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak  przedstawił szczegółowo plany inwestycyjne, które 

de facto były omawiane podczas posiedzeń  Komisji Budżetowej i sesjach Rady.  Zaznaczył, że w 

przeciągu trzech lat, żadna inwestycja nie została zdjęta z budżetu. Wszystkie zadania są 

wykonywane zgodnie z planem trzyletnim bądź dwuletnim w zależności od projektu, planu czy 

wniosku i otrzymanego dofinansowania. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi 

 Radny Dariusz Kołodziejczyk wyjaśnił w odpowiedzi na wystąpienie radnego Dariusza 

Grajdy, że środki pierwotne przeznaczone na budowę tunelu w Celestynowie, zostały przekazane 

na inwestycje drogowe w Gminie Otwock np. modernizacja ścieżki rowerowej przy  

ul. Żeromskiego, ponieważ z powodu stanowiska Wójta Gminy Celestynów nie doszło do zmiany 

porozumienia w tej sprawie. 
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 Radny Dariusz Kołodziejczyk zgłosił wniosek o zakończenie dyskusji gdyż budżet na 2024r. był 

wielokrotnie omawiany na Komisji Budżetowej. 

 

 Przewodnicząca Rady podziękowała za zabranie głosu Dyrektorowi Zarządu Dróg 

Powiatowych Pawłowi Grzybowskiemu i udzieliła głosu radnemu Grzegorzowi Michalczykowi. 

 Radny Grzegorz Michalczyk zaznaczył, że projekt budżetu na rok 2024 był szczegółowo 

omawiany na Komisji Budżetowej i kolejny raz omówił propozycję projektu budżetu na 2024r. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Radnemu Mirosławowi Pszonce. 

 Radny Mirosław Pszonka przyznał, że zapisane zadania budżetu na rok 2023 nie są przekładane 

na rok 2024, natomiast przekazywane są środki na realizację zadania na następny rok w kwocie 

20 500 000 zł. 

 Radny Robert Kosiński zwracając się do radnego Dariusza Grajdy, w formie przypomnienia 

przytoczył ustalony plan i realizację wydatków zapisanych w budżecie w roku 2013. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek radnego Dariusza Kołodziejczyka o 

zakończenie dyskusji nad projektem uchwały 

Głosowanie „za” - 14 głosów,  „przeciw” - 6 głosów,  „wstrzymujących się” - 0  

  

 Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję nad projektem uchwały. 

 Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnego Mirosława Pszonki o sformułowanie wniosku . 

  Radny Mirosław Pszonka -  zawnioskował aby z rezerwy inwestycyjnej zdjąć 1 mln. zł , z 

rezerwy na wynagrodzenia i pochodne  zdjąć 1 mln. zł i przeznaczyć te pieniądze na podwyżki płac 

dla nauczycieli i sfery budżetowej. 

  . 

 Skarbnik Wiesław Miłkowski powiedział że Zarząd Powiatu nie jest właściwy do ustalenia w 

procentach płac dla nauczycieli, administracji i obsługi.  

 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek radnego Mirosława Pszonki  

 Głosowanie „za” - 3 głosy,  „przeciw” - 14 głosów,  „wstrzymujących się” – 3 głosy 

 Wniosek został odrzucony  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie autopoprawkę Zarządu Powiatu do projektu 

uchwały – ppkt 2) z pkt 1. 

 Głosowanie „za” - 14 głosy,  „przeciw” - 3 głosy,  „wstrzymujących się” – 3 głosy 
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d)Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały budżetowej Powiatu 

Otwockiego na 2024r wraz z autopoprawką – ppk 4) z pkt 4. 

 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 20 radnych - 14 głosami „za”, przy 6 głosach 

„przeciw” -  podjęła uchwałę Nr 435/LXIX/23 Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 

2024 rok, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi. 

 Pan Wiesław Miłkowski omówił autopoprawkę, która jest wynikiem zmian już omawianych  i 

dotyczy wprowadzenia nowych zadań do wieloletniej prognozy finansowej, które przeszły z roku 

2023.  

 

a) Przewodnicząca Rady odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej, Uchwała Nr 

3.H./322/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 

12 grudnia 2023 r. 

 

b) Przewodniczący Komisji Budżetowej Radny Robert Kosiński przedstawił pozytywną 

opinię Komisji Budżetowej do przedmiotowego projektu uchwały. 

 

c) Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu otwockiego na lata 2024-2038 

 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

 Radny Dariusz Grajda skierował pytanie do Starosty w sprawie zapisanej inwestycji na budowę 

nowej siedziby Starostwa Powiatowego w Otwocku. 

 Starosta odpowiedział, że plany związane z budową na ulicy Komunardów uległy 

zmodyfikowaniu ze względu na propozycję Prezydenta Miasta Otwocka, który zaoferował działkę 

na ul. Górnej. Jednak z uwagi na konieczność zmiany planu miejscowego oraz wykonania analiz 

lokalizacyjnych termin co do rozpoczęcia budowy wydłuży się. Z przeprowadzonej rozmowy z 

Prezydentem Otwocka wiemy, że  plan miejscowy będzie gotowy za dwa lub trzy miesiące. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Jolancie Koczorowskiej. 

 Radna Jolanta Koczorowska w imieniu klubu radnych Platformy Obywatelskiej powiedziała, 

że budżet na rok 2024 nie zasługuje na poparcie, ponieważ po pierwsze widoczne są  niewłaściwe 

proporcje wydatków na inwestycje pomiędzy gminami. Zwróciła uwagę na to, że Starosta narzeka, 
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że gminy nie wykazują zainteresowania przejmowaniem dróg, które nie spełniają kryteriów jako 

drogi powiatowe, ale ze strony powiatu nie otrzymują widocznego wsparcia gminy, które drogi 

przejęły. Radna ma na myśli proporcje wydatków inwestycyjnych w gminie  Wiązowna, która 

przejęła 22 km dróg od powiatu,  a z drugiej strony Otwock, który nie deklaruje przejęcia takich 

dróg jak np. ul Rejmonta czy Orla nie spełniających w najmniejszym stopniu kryteriów dot. dróg 

powiatowych.   Radna powiedziała również, że argumentem za negatywną opinią o budżecie na 

2024 jest   opublikowany w czasopiśmie Wspólnota ranking Kondycja finansowa samorządów, 

który pokazuje, że powiat spadł w tej kadencji o 78 pozycji., co w połączeniu  z powiększającym 

się deficytem i nie rozwiązanym problemem zadłużenia szpitala nie pozwala głosować za 

budżetem na 2024 rok. 

  Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście. 

 Starosta Otwocki odniósł się tylko do przejmowania dróg powiatowych, że negocjacje 

dotyczące tej sprawy są trudne. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Grzegorzowi Michalczykowi 

 Radny Grzegorz Michalczyk odniósł się do występujących w planie budżetu rozbieżności 

pomiędzy przychodami a wydatkami. Proporcje widoczne w inwestycjach pomiędzy gminami, to 

efekt  wieloletniego zadłużenia Powiatowego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. oraz konieczności spłat 

zaciągniętych zobowiązań.  

 

 Przewodnicząca Rady zakończyła dyskusję nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Otwockiego na lata 2024-2038. 

 

d) Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie autopoprawkę do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2024-2038  zgłoszona przez Zarząd Powiatu 

Głosowanie; „za” 14 głosy, „przeciw” 3 głosy, przy  3 głosach „wstrzymujących” 

Autopoprawka do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2038 została przyjęta 

pozytywnie w obecności 20 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej  na lata 2024-2038 wraz z autopoprawką – ppkt 5) z pkt 4. 

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 20 radnych - 14 głosami „za”, przy 6 głosach 

„przeciw” -  podjęła uchwałę Nr 436/LXIX/23  uchwała  w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Otwockiego  na lata 2024 - 2038, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 
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6) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście. 

Starosta poinformował, że projekt w sprawie mobilności miejskiej dla metropolii warszawskiej 

był przedstawiany na Komisji Budżetowej i Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska. Propozycja 

podjęcia tego planu czy wręcz konieczność podjęcia tego planu wynika z tzw. umowy partnerskiej 

dotyczącej funduszu spójności na lata 2021-2027. Plan powstał w wyniku powołania grup 

roboczych przez Zgromadzenie Ogólne Metropolii Warszawa, które to grupy pracowały nad 

wdrożeniem poszczególnych elementów tego planu. Na posiedzeniach Komisji Budżetowej, 

Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska oraz na posiedzeniu Zarządu  wraz z przedstawicielami 

Metropolii Warszawskiej omówiono całokształt planu. Starosta rekomenduje podjęcie uchwały w 

sprawie przyjęcia planu  zrównoważonej mobilności miejskiej dla metropolii warszawskiej 2030+, 

dając powiatowi szansę na otrzymanie dodatkowych środków pieniężnych w ramach Funduszu 

Spójności. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Jolancie Koczorowskiej. 

Radna Jolanta Koczorowska przychyliła się do wniosku starosty i zachęca do podjęcia  

uchwały. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 

Radny Dariusz Kołodziejczyk powiedział, że  zapoznał się z projektem i jest przeciwko temu 

projektowi. Projekt wprowadza rozwiązania nie dające możliwości modyfikowania. Założenia 

zawarte w planie nie są do przyjęcia z powodu: 

• nałożenia obowiązku tworzenia stref czystego transportu, 

• wprowadzenia pasów ruchu dla transportu zbiorowego w miejscowościach gdzie brak jest 

dróg wielopasmowych oraz jak te zmiany maja być wprowadzone, 

• tworzenie stref do których będą mogli wjechać tylko mieszkańcy i dostawcy, a także będzie 

możliwy ruch pieszych i rowerów, 

• stopniowe ograniczenia ruchu pojazdów oraz ich parkowania w centrach miast, 

• likwidacja miejsc parkingowych,  

• wprowadzenie jednego pas ruchu drogowego dla samochodów, 

• konieczność zakupu taboru elektrycznego i jego wysokie koszty utrzymania. 

Powiedział, że nie może pozytywnie zagłosować, bo jest to forma przymusu niosąca 

negatywne konsekwencje dla mieszkańców.  

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Mateuszowi Kudlickiemu. 

Radny Mateusz Kudlicki powiedział, ze sytuacja w której mamy wiele dobrych koncepcji 

i rozwiązań można ocenić zupełnie odwrotnie. W programie wyraźnie powiedziane jest, że nie 
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można dokonywać żadnych zmian do 2030 r.  i dlatego tak ważne jest dzisiejsze głosowanie. 

Powiedział, że strefa czystego transportu jest ważna i oczywista bez nakładania obowiązku 

wprowadzania stref czystego transportu. Przedstawił niepokojące argumenty, które przekonują do 

głębszej analizy. Złożył wniosek formalny o cofnięcie projektu do dalszego omówienia na komisji. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek formalny radnego Mateusza 

Kudlickiego w sprawie przeniesienia projektu do omówienia na komisji. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu  Dariuszowi Kołodziejczykowi. 

Radny Dariusz Kołodziejczyk popiera wniosek w sprawie cofnięcia projektu do omówienia 

na komisji. 

Radny Dariusz Grajda jest przeciwny i proponuje kontynuację dyskusji nad projektem. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Radnego Mateusza Kudlickiego w 

sprawie przeniesienia projektu do omówienia na komisji .  

Głosowanie „za”- 11 głosów, „przeciw”- 7 głosów,  przy 2 głosach „wstrzymujących”  

wniosek  został przyjęty. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Bogumile Więckowskiej. 

Radna  Bogumiła Więckowska powiedziała, że należy zadbać o zdrowie i czyste powietrze 

i nie widzi nic złego w obowiązku wprowadzenia stref czystego transportu. 

Przewodnicząca Rady  udzieliła głosu Sekretarzowi Powiatu. 

Sekretarz Andrzej Solecki powiedział, że wszelkie wątpliwości należy przeanalizować i 

wyjaśnić na posiedzeniach komisji w obecności  przedstawiciela Stowarzyszenia  Metropolii 

Warszawa. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście. 

Starosta Otwocki odpowiedział, że komisje rady już zaopiniowały projekt uchwały i na tym 

etapie nie możemy dokonywać zmian.  

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Jolancie Koczorowskiej. 

Radna Jolanta Koczorowska powiedziała, że w związku z zaistniałymi wątpliwościami 

należy przeanalizować plan na posiedzeniach komisji. 

Przewodnicząca Rady zamknęła dyskusję w sprawie Planu zrównoważonej mobilności dla 

metropolii warszawskiej 2030+ i poprosiła Przewodniczących merytorycznych komisji o opinię. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska Paweł Ajdacki przedstawił 

pozytywną  opinię do przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej Robert Kosiński przedstawił pozytywną opinię do 

przedmiotowego projektu uchwały. 
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Ad.5 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że plany pracy na rok 2024 zostały przyjęte przez 

wszystkie komisje Rady.  

Ad.6 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

Radny Dariusz Grajda w nawiązaniu do  pkt 32 Sprawozdania Zarządu poprosił o podanie 

powodu przedłużającego się remontu. 

 Wicestarosta Paweł Zawada powiedział, że w związku z pismem Prezes Zarządu 

Powiatowego Centrum Zdrowia, wyrażono zgodę na  wydłużenie terminu realizacji zadania 

przebudowy i modernizacji  Przychodni Rejonowej przy ul. Armii Krajowej w Otwocku, ponieważ 

do końca roku 2023 wykonawca nie jest w stanie zrealizować tego  przedsięwzięcia. 

 Radny Dariusz Grajda zapytał, kiedy była podpisana umowa i jaki był termin realizacji tego 

przedsięwzięcia. 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezes Zarządu PCZ Sp. z o.o. Pani Monice Gębskiej. 

 Prezes PCZ poinformowała, że umowa z wykonawcą jest podpisana do 2 lutego 2024 r., 

natomiast przy wykorzystaniu środków z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych nie było 

ustalonego terminu. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi. 

Skarbnik Powiatu powiedział, że Zarząd wyraził zgodę na przedłużenie terminu realizacji 

zadania, ponieważ środki pochodzą z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Środki 

przeniesiono na rok 2024, są widoczne w załącznikach inwestycyjnych i wieloletniej prognozie 

finansowej. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Bogumile Więckowskiej. 

Radna Bogumiła Więckowska odniosła się do pkt 18 Sprawozdania Zarządu  i wyraziła 

swoje zaniepokojenie dot. błędów. 

Przewodnicząca Rady oddała głos Staroście. 

Starosta odpowiedział, że w Specjalnym  Ośrodku Szkolno-Wychowawczym Nr 2 w 

Otwocku jak i Młodzieżowym Ośrodku Socjoterapii „Jędruś” zawinił czynnik ludzki. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Jolancie Koczorowskiej. 

Radna Jolanta Koczorowska poprosiła Starostę o wyjaśnienie pkt 17,23,24 i 25 

Sprawozdania Zarządu.  

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście. 

Starosta odpowiedział, że Biuro Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego zajmuje się 

analizą pobytu uchodźców z Ukrainy na terenie naszego powiatu i jest to temat omawiany na każdej 
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sesji. Zarząd ustalił, że od 1 grudnia 2023 r. 15 osób pokryło 75% kosztów pobytu, a 1 osoba 

pokryła 50% odpłatności. Odnośnie pkt 23 i 24, odpowiedział, że Zarząd opracował stanowisko i 

zwrócił się do Oświaty Powiatowej o projekt odpowiedzi.  

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Kindze Błaszczyk. 

Radna Kinga Błaszczyk w odniesieniu do pkt 25 powiedziała, że odstąpienie od realizacji 

umowy z Ministerstwem Sportu i Turystyki w sprawie programu OLIMPIA było spowodowane 

krótkim terminem realizacji, kwestią dofinansowania projektu oraz kosztami utrzymania hali. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Mirosławowi Pszonce. 

Radny zapytał, czy były przyznane środki na budowę hali OLIMPIA i dlaczego z powodu 

zmiany koncepcji  zrezygnowaliśmy z tego projektu.  

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi. 

Skarbnik Wiesław Miłkowski wyjaśnił, że przedstawiona umowa w sprawie programu 

OLIMPIA nie mogła być w żaden sposób modyfikowana. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Mirosławowi Pszonce. 

Radny Mirosław Pszonka zapytał o pkt 26 Sprawozdania Zarządu. 

Starosta Otwocki wyjaśnił, że czekamy na pismo Komendanta Powiatowego  

Straży Pożarnej z dodatkowymi wyjaśnieniami dot. czynności kontrolno - rozpoznawczych 

przeprowadzonych przez Straż podczas pożaru na terenie P.P.H.U. LEKARO. 

Radny Mirosław Pszonka zapytał o pkt 30  w sprawie ustaleń Zarządu dot. firmy F.H.U. 

BRUK-BUD. 

Starosta odpowiedział, że z firmą F.H.U. BRUK – BUD zostały omówione sprawy 

toczących się postępowań w sądzie. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 

Radny Dariusz Grajda poprosił Starostę o kserokopie korespondencji dot. pkt 19, 20 i 24.  

 

Ad.7 

Przewodnicząca Rady poinformowała o: 

• terminie kolejnej planowanej sesji Rady Powiatu Otwockiego, która odbędzie się  

25 stycznia 2024 r.; 

• propozycji utrzymania ramowego kalendarza sesji; 

• propozycji wykonywania zdjęć do tablo Rady Powiatu VI kadencji;  

• terminie wspólnego posiedzenia wszystkich komisji stałych Rady Powiatu w dniu 8 

stycznia 2024 r.  
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Ad.8 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi 

Radny Dariusz Kołodziejczyk skierował pytanie do Prezes PCZ Moniki Gębskiej w sprawie 

współpracy w zakresie oddziału neurorehabilitacji z Międzyleskim Szpitalem Specjalistycznym. 

Następnie Radny zapytał, z kim Prezes PCZ przeprowadziła rozmowę w Międzyleskim Szpitalu 

Specjalistycznym i dlaczego nie doszło do spotkania z dyrektorem tego szpitala. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Prezes PCZ Monice Gębskiej. 

Prezes PCZ odpowiedziała, że uczestniczyła w spotkaniu z Dyrektorem Narodowego 

Funduszu Zdrowia oraz Przewodniczącą Rady Nadzorczej i rozmawiała na temat możliwości 

przywrócenia oddziału neurorehabilitacyjnego. Podejmowała również wielokrotnie próby kontaktu 

telefonicznego z Dyrektorem szpitala w Międzylesiu, lecz bezskutecznie, gdyż nie wyraził 

zainteresowania chęcią spotkania. Prezes PCZ zwróciła się z prośbą do dyrektora NFZ o wsparcie 

i  pomoc, który wyraził chęć spotkania na terenie Powiatu Otwocka.    

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 

Radny Dariusz Kołodziejczyk powiedział, że Prezes PCZ Monika Gębska nie odpowiada 

jednoznacznie na pytania. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Bogumile Więckowskiej. 

Radna Bogumiła Więckowska zapytała Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, czy 

sprzątana jest ul. Piłsudskiego w Józefowie i  poprosiła o przesłanie dokumentu wskazującego, że 

dokonywane są tam prace porządkowe. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Mirosławowi Pszonce 

Radny Mirosław Pszonka skierował pytanie do prezes Moniki Gębskiej, czy oddział 

neurorehabilitacji będzie uruchomiony z dniem 1 stycznia 2024 r.  

Prezes Monika Gębska odpowiedziała – oddział neurorehabilitacji z dniem 1 stycznia 

2024r. zostanie zamknięty, w związku z wypowiedzeniem umowy z dniem 31 grudnia 2023 r. 

przez Dyrektora Narodowego Funduszu Zdrowia. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Elżbiecie Siwek. 

Radna Elżbieta Siwek poprosiła dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych o przesłanie 

Radnym harmonogramu sprzątania ulic na drogach powiatowych w gminie Józefów. 

 

Ad.9 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 19:44 Przewodnicząca Rady Grażyna 

Kilbach zamknęła obrady LXIX sesji Rady Powiatu Otwockiego. 
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